
 

Hägersten-Liljeholmens stadsdelsnämnd Sammanträdesprotokoll 
23 april 2015 

nr 5/2015 
 

 

Sammanträde 23 april 2015 klockan 18:00 – 20:30  
Telefonvägen 30, Konferensanläggningen en trappa ner 

Ledamöter Ersättare 
Jessica Jormtun (MP) ordförande ej § 5 pga jäv 

Abit Dundar (FP) vice ordförande 

Eva Fagerhem (S)  

Larsolof Blixt (S) 

Sara Gunnerud (S) 

Patrik Lindgren (S) 

Johan Faxér (MP) ej § 5 och 23 pga jäv 

Carita Stenbacka Tenezakis (V) 

Lars Svärd (M) 

Malin Strid (FP) 

Bror Eriksson (S) 

Eleonore Eriksson (S) ej § 5 pga jäv 

Axel Lindersson (S) 

Banafshe Hejazi (MP) § 1-4, 6-22, 24-28 

Joakim Löf (MP) § 1-4, 6-28 

Jonas Santesson (V)  

Hans Tjernström (C) 

 

Tjänstgörande ersättare 
Susanne Sjöblom (M) för Anette Hellström (M) 

Mikael Nilsson (M) för Tomas Tetzell (M) 

Jessica Bagge (FP) för Tita Bergquist (M) 

Banafshe Hejazi (MP) för Jessica Jormtun (MP) § 5 och för Johan Faxér § 23 

Joakim Löf (MP) för Johan Faxér (MP) § 5 

Tjänstemän 
Maria Mannerholm stadsdelsdirektör 

Yvonne Goldberg avdelningschef § 1-22 

Gunnar Ohlsén avdelningschef § 1-23 

Lars Wennberg avdelningschef § 1-24 

Ingrid Widebäck avdelningschef  

Agneta Blomkvist medicinskt ansvarig sjuksköterska § 1-22 

Kerstin Henningsson nämndsekreterare 

Utses att justera  
Jessica Jormtun (MP) § 1-4, 6-16, Abit Dundar (FP) och Banafsche Hejazi (MP) § 5 

 

Dag för justering 28 april 2015 
 

 

 
Sekreterare 

 

 

 
Ordförande § 1-4, 6-28 Vice ordförande, 

tjänstgörande vid § 5 
Tjänstgörande ersättare 
§ 5 

 
 Paragrafnr 1 – 28, varav enskilda 24 – 27 

 Antal blad 32 
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§ 1   

Val av justerare och dag för justering 

Ordföranden Jessica Jormtun (MP) öppnade mötet.  

 

Mötet ajournerades i 45 minuter för Öppet forum med frågestund för 

allmänheten. Öppet forum innehöll även tema om projektet Respekt 

och självrespekt, normer kring sexualitet bland ungdomar, med 

information från Leila Baksi och Anna William-Olsson. 

  

Ordföranden Jessica Jormtun (MP) § 1-4, 6-16 och vice ordföranden 

Abit Dundar (FP) samt tjänstgörande ersättaren Banafsche Hejazi 

(MP) § 5 utsågs att justera dagens protokoll. Jessica Jormtun (MP) 

anmälde jäv i § 5. Justering sker 28 april 2015. 

 

Anmäldes att protokollet från sammanträdet 26 mars 2015 justerades 

31 mars 2015. 

 

Ytterligare ett ärende om Arrangörsstöd 2015 har lagts till 

dagordningen efter ärendet om Verksamhetsbidrag. 

 

Dagordningen godkändes. 

_____________________ 
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§ 2   

Medborgarförslag om fler fristående satellitlägenheter  
till funktionshindrade 

Beslut 
Hägersten-Liljeholmens stadsdelsnämnd överlämnat 

medborgarförslaget till förvaltningen för beredning. 

 

Ärendet 
Inkommet medborgarförslag 16 mars 2015 och 7 april 2015. 

Dnr 140-2015-1.2.4 

_____________________ 
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§ 3   

Förskolan Hamngården – verksamhetsanpassning 
Genomförandebeslut 

Beslut 
1. Hägersten-Liljeholmens stadsdelsnämnd godkänner förslaget om 

verksamhetsanpassning av förskolan Hamngården,  

Maskinistgatan 6, kvarteret Gröndalsgården 4, i Gröndal. 

 

2. Stadsdelsnämnden föreslår att kommunstyrelsens ekonomiutskott 

godkänner att projektet ska genomföras. 

 

3. Stadsdelsnämnden ger stadsdelsförvaltningen i uppdrag att 

beställa verksamhetsanpassningen av Skolfastigheter i Stockholm 

AB, SISAB, under förutsättning att kommunstyrelsens 

ekonomiutskott godkänner projektet. 

 

4. Paragrafen justeras omedelbart. 

 

Ärendet 
Förskolan Hamngården är i behov av en upprustning. 

Stadsdelsförvaltningen föreslår att fastighetsägaren SISAB får 

uppdraget att göra verksamhetsanpassningar av lokalerna i samband 

med deras planerade periodiska underhåll. Hyresgästanpassningen på 

totalt 23 005 588 kronor kommer att betalas som ett hyrestillägg och 

lokalhyran för förskolan kommer att öka med 1 596 448 kronor per år. 

 

Hägersten-Liljeholmens stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i 

ett tjänsteutlåtande från 2 april 2015. 

Dnr 146-2015-2.6 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

_____________________ 
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§ 4   

Förskolan Gröndalsgården - verksamhetsplanering 

Beslut 
1. Hägersten-Liljeholmens stadsdelsnämnd godkänner förslaget om 

verksamhetsanpassning av förskolan Gröndalsgården, 

Lövholmsvägen 85, kvarteret Fågelsången 2, i Gröndal. 

 

2. Stadsdelsnämnden ger stadsdelsförvaltningen i uppdrag att 

beställa verksamhetsanpassningen av fastighetsägaren 

Skolfastigheter i Stockholm AB (SISAB). 

 

3. Paragrafen justeras omedelbart. 

 

Ärendet 
Stadsdelsförvaltningen föreslår att fastighetsägaren Skolfastigheter i 

Stockholm AB, SISAB, får uppdrag att verksamhetsanpassa förskolan 

Gröndalsgårdens lokaler och utemiljö i samband med deras planerade 

periodiska underhåll och bortforsling av förskolans paviljongbyggnad. 

Hyrestillägget för anpassningen kommer att kosta 570 000 kronor per 

år. Total årshyra per barn kommer att bli 17 168 kronor. 

 

Hägersten-Liljeholmens stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i 

ett tjänsteutlåtande från 2 april 2015. 

Dnr 147-2015-2.6 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

_____________________ 
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§ 5   

Fördelning av verksamhetsbidrag 2015  

Beslut 
Hägersten-Liljeholmens stadsdelsnämnd återremitterar ärendet till 

förvaltningen med följande motivering. Vi anser att det nu liggande 

förslaget bör revideras så att det bättre speglar vår ambition att satsa 

på kultur i förskolan och på stadsdelens ideella föreningar. Förslaget i 

sin helhet bör inte innebära en sammantagen minskning jämfört med 

föregående år. 

 

Ärendet 
Verksamhetsbidraget syftar till att stödja det lokala kultur- och 

föreningslivet i stadsdelsområdet Hägersten-Liljeholmen. Bidrag kan 

beviljas till föreningar och organisationer som på lokal nivå 

kompletterar och stödjer den verksamhet som nämnden bedriver.  

Hägersten-Liljeholmens stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i 

ett tjänsteutlåtande från 5 mars 2015.  

Dnr 33-2015-5.4 

 

Jäv 
Ordföranden Jessica Jormtun (MP), Johan Faxér (MP) och  

Eleonore Eriksson (S) deltog inte i handläggningen i detta ärende på 

grund av jäv. 

 

Förslag till beslut 
Under överläggningen av ärendet ajournerade sig nämnden vid ett par 

tillfällen omkring fem minuter vardera. 

Eva Fagerhem m.fl. (S), Banafsche Hejazi m.fl. (MP) och  

Carita Stenbacka Tenezakis (V) och föreslog att nämnden skulle 

återremittera ärendet. 

Tjänstgörande ordföranden Abit Dundar m.fl. (FP) och Lars Svärd 

m.fl. (M) lade fram ett förslag och föreslog att ärendet avgörs idag. 

Ordföranden förklarade överläggningen avslutad. 

 

Beslutsgång 
Tjänstgörande ordföranden ställde förslaget om återremiss mot att 

avgöra ärendet idag och fann att ärendet ska återremitteras. 

Omröstning begärdes och verkställdes. 

Följande ordning för omröstning godkändes: Ja-röst för att 

återremittera ärendet och nej-röst för att avgöra ärendet idag. 
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Eva Fagerhem (S), Larsolof Blixt (S), Sara Gunnerud (S),  

Patrik Lindgren (S), Banafsche Hejazi (MP), Joakim Löf (MP) och 

Carita Stenbacka (V) röstade ja. 

Abit Dundar (FP), Lars Svärd (M), Susanne Sjöblom (M),  

Mikael Nilsson (M), Malin Strid (FP) och Jessica Bagge (FP)  

röstade nej. 

Nämnden röstade med 7 ja-röster mot 6 nej-röster. 

Ordföranden fann att nämnden beslutat att återremittera ärendet. 

 

Reservation 
Abit Dundar m.fl. (FP), Lars Svärd m.fl. (M) reserverade sig mot 

beslutet till förmån för eget förslag. 

”1 Att idag besluta 

a) Att bevilja Fenix ansökan med 300 000 kronor för 2015. 

b) Att tilldela alla barn i stadsdelens förskolor kulturstöd med  

51 kronor som tidigare år.  

2. Att därutöver anföra följande: 

I samband med budget för 2015 har vi haft farhågor med 

anledning av det ekonomiska läget inom stadsdelen. I detta ärende 

bekräftas att stadsdelen har för lite resurser även vad gäller 

kulturstöd och arrangörsstöd. Den rödgröna majoriteten i 

stadsdelen tar bort arrangörsstödet som har haft en funktion för 

olika aktiviteter inom stadsdelen. Detta kommer att innebära färre 

aktiviteter av olika slag. Dessa aktiviteter berikar vår stadsdel. 

Detta är oacceptabelt! 

Verksamheten Fenix ordnar aktiviteter för samhällets mest utsatta. 

Det rör sig om människor som har någon form av psykisk sjukdom 

och som behöver den typ av verksamhet som Fenix anordnar för 

att få ett rikare liv och bryta sin isolering. 

Majoriteten tar också bort kulturstödet till alla barn på våra 

förskolor. Sedan 2003 har stadsdelen beviljat alla barn 51 kronor 

per barn för att förskolorna ska anordna någon form av 

kulturaktiviteter. 

Sammanfattningsvis ser vi mycket allvarligt på situationen för vår 

stadsdel som innebär försämringar inom alla områden.” 

 

Ersättaryttrande 
Hans Tjernström (C) instämde i reservationen från (FP) och (M) som 

sitt ersättaryttrande. 

_____________________ 
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§ 6   

Arrangörsstöd 2015 

Beslut 
Hägersten-Liljeholmens stadsdelsnämnd beslutar att arrangörsstöd 

beviljas även i fortsättningen. 

 

Ärendet 
Hägersten-Liljeholmens stadsdelsnämnd delar två gånger om året, vår 

och höst, ut arrangörsstöd. Under vårens ansökningsperiod 2015 har 

fem ansökningar kommit in på totalt 103 000 kronor. Förvaltningen 

redovisar i månadsprognosen ett underskott om 11,2 mnkr. 

Underskotten finns inom äldreomsorg, individ- och familjeomsorg 

samt ekonomiskt bistånd. Mot den bakgrunden föreslår förvaltningen 

att nämnden beslutar att inte utge arrangörsstöd 2015. 

 

Hägersten-Liljeholmens stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i 

ett tjänsteutlåtande från 23 april 2015. 

Dnr 34-2015-5.4 

 

Förslag till beslut 
Abit Dundar m.fl. (FP) och Lars Svärd m.fl. (M) med instämmande av 

Jessica Jormtun m.fl. (MP), Eva Fagerhem m.fl. (S) och  

Carita Stenbacka Tenezakis (V) lade fram ett förslag och föreslog att 

nämnden skulle ställa sig bakom det. 

 

Ordföranden förklarade överläggningen avslutad. 

 

Beslutsgång 
Ordföranden fann att nämnden beslutat enligt det gemensamma 

förslaget från samtliga partier. 

 

Ersättaryttrande 
Hans Tjernström (C) instämde i nämndens beslut som sitt 

ersättaryttrande. 

_____________________ 
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§ 7   

Förlängning av avtal bemanningstjänster vid tillfälliga 
vakanser inom äldreomsorg och stöd och service för 
personer med funktionsnedsättning 

Beslut 
1. Hägersten-Liljeholmens stadsdelsnämnd godkänner att  

avtalen med  

Annoni AB, organisationsnr 556891-8188,  

White Orkid AB, organisationsnr 556599-6922,  

LäkarLeasing Sverige AB, organisationsnr 556678-4426,  

Prime Care AB, organisationsnr 556563-0455,  

Sjöströms Vårdpersonal AB, organisationsnr 556877-2395 och 

Dedicare AB, organisationsnr 556516-1501 förlängs från  

1 februari 2016 till 31 januari 2017. 

 

2. Paragrafen justeras omedelbart. 

 

Ärendet 
Nuvarande avtal om bemanningstjänster vid tillfälliga vakanser inom 

äldreomsorgen och stöd och service för personer med funktionshinder 

gäller till 31 januari 2016 med möjlighet till förlängning ett plus ett år. 

Avtalet föreslås förlängas till 31 januari 2017. 

 

Hägersten-Liljeholmens stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i 

ett tjänsteutlåtande från 30 mars 2015. 

Dnr 639-2012-2.2.1 

   

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

_____________________ 
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§ 8   

Uppdatering av delegationsordningen 

Beslut 

1. Hägersten-Liljeholmens stadsdelsnämnd delegerar samtliga beslut 

av ärenden som anges i den bilagda delegationsordningen till 

förvaltningschef enligt 6 kap. 33 § kommunallagen.  

 

2. Nämnden ger förvaltningschefen rätt att vidaredelegera ärendena 

till lägst den nivå som finns angiven i delegationsordningens 

kolumn ”Delegat”. 

 

3. Beslut som delegeras ska anmälas i den ordning som anges i 

kolumnen ”Kommentar” i delegationsordningen. 

 
Ärendet 
En översyn har gjorts av delegationsordningen. Dispositionen har 

ändrats för att göra dokumentet mer överskådligt. Beslut om 

vårdnadsbidrag har tagits bort efter beslut i kommunfullmäktige. 

 

Hägersten-Liljeholmens stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i 

ett tjänsteutlåtande från 26 mars 2015. 

Dnr 60-2015-1.1 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

_____________________ 
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§ 9   

Förordnande enligt LVU 

Beslut 
Hägersten-Liljeholmens stadsdelsnämnd förordnar följande 

gruppledare vid Socialjouren att begära polishandräckning enligt  

43 § 2 p lag med särskilda bestämmelser om vård av unga (LVU):  

Anette Borell, Julissa Fällgren, Maria Larsson, Maria Mistander,  

Inga-Lill Renhorn Källgren och Liselotte Tronders. 

 

Ärendet 
Beslut om att begära polishandräckning enligt LVU kan förordnas till 

namngivna ledamöter och tjänstemän. I juni 2014 förordnades 

namngivna socialinspektörer vid Socialjouren att kunna begära 

polishandräckning på icke kontorstid. Efter en ny tillsättning behöver 

nytt beslut fattas. Eftersom polishandräckning är en så ingripande 

åtgärd i ett barns eller en ungdoms liv, kvarstår förvaltningens 

bedömning att dessa beslut bör fattas på chefsnivå. 

 

Hägersten-Liljeholmens stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i 

ett tjänsteutlåtande från 1 april 2015. 

Dnr 164-2015-1.1 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

_____________________ 
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§ 10   

Upprustning av Krausparken (Spårvagnsparken) 
Svar på skrivelse från (FP) och (M) 

Beslut 
Hägersten-Liljeholmens stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens 

tjänsteutlåtande som svar på skrivelsen. 

 

Ärendet 
Folkpartiet och Moderaterna vill i en skrivelse att nämnden ska ge 

förvaltningen i uppdrag att planera för en upprustning av 

Spårvagnsparken i Mälarhöjden. Parken heter idag Krausparken.  

Stadsdelsförvaltningen har till trafikkontoret i år lämnat förslag till 

parkinvesteringar för upprustningar av parker fram till 2018. 

Krausparken är inte en park som i det förslaget prioriterats. Inom de 

närmaste åren kommer en ny uppdaterad parkplan tas fram som ska 

ligga till grund för framtida prioritering av parkinvesteringsmedel. 

 

Hägersten-Liljeholmens stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i 

ett tjänsteutlåtande från 10 mars 2015. 

Dnr 97-2015-3.1 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

 

Särskilt uttalande och ersättaryttrande 
Abit Dundar m.fl. (FP) och Lars Svärd m.fl. (M) anmälde ett särskilt 

uttalande. Hans Tjernström (C) instämde med sitt ersättaryttrande i det 

särskilda uttalandet från (FP) och (M). 

”Vi tackar förvaltningen för utrett ärende och beklagar svaret. 

Vi är riktigt bekymrade för det ekonomiska läget i Stockholm. Trots 

skattehöjning i Stockholm bekräftas genom detta ärende att stadsdelen 

har för lite resurser. 

Det är viktigt att upprustning av Spårvagnsparken/Krausparken i 

Mälarhöjden ej planeras för långt fram i tiden. Mer kostnader kommer 

att tillkomma om parken förfaller ytterligare. Förvaltningen hänvisar 

till parkplan för staden som ska göras 2017/2018. Det innebär att en 

upprustning av parken kommer att skjutas fram minst 4 år. Vi vill 

gärna anföra att man kan rusta upp parken i två steg. 

1. Plantera lite blommor och buskar som rustar upp det 

nödvändigaste. 

2. Göra en ordentlig genomgång av parken med planering av bänkar, 

belysning m.m. 
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Vi vill samtidigt påtala att det är viktigt att underhålla de parker som 

tidigare rustas upp. 

Det gäller bland annat parken på andra sidan Coop i Mälarhöjden.” 

_____________________ 
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§ 11   

Våld i nära relationer hos personer med 
funktionsnedsättning 
Yttrande till kommunstyrelsen 

Beslut 
Hägersten-Liljeholmens stadsdelsnämnd godkänner och överlämnar 

förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på remissen till 

kommunstyrelsen. 

 

Ärendet 
HSO i Stockholms stad har i en skrivelse till kommunstyrelsen 

föreslagit att staden i budget och övriga styrdokument tydliggör 

funktionshinderperspektivet vad gäller arbetet mot våld i nära 

relationer samt att staden verkar för att kvinno- och brottsofferjourer 

är mer tillgängliga för personer med funktionsnedsättning.  

 

Förvaltningen instämmer i samtliga av HSO:s förslag och anser det är 

viktigt att det tydliggörs att personer med funktionsnedsättning inte är 

en homogen grupp. Förvaltningen ser ett behov av att staden ökar sin 

tillgänglighet för våldsutsatta personer med funktionsnedsättning både 

vad det gäller stöd- och skyddsinsatser och informations- och 

kommunikationsmaterial. 

 

Hägersten-Liljeholmens stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i 

ett tjänsteutlåtande från 31 mars 2015. 

Dnr 134-2015-1.5.1 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

_____________________ 



 

Hägersten-Liljeholmens stadsdelsnämnd Sammanträdesprotokoll 
23 april 2015 

Blad 15 

 

  

§ 12   

Låt stadens anställda arbeta till 70 
Yttrande till kommunstyrelsen 

Beslut 
Hägersten-Liljeholmens stadsdelsnämnd godkänner och överlämnar 

förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på remissen till 

kommunstyrelsen. 

 

Ärendet 
I en motion föreslås att Stockholms stads medarbetare ska ha rätt att 

arbeta till 70 år, ytterligare ett år utifrån pensionsåldersutredningens 

förslag om höjd ålder för avgångsskyldighet från 67 år till 69 år. 

Förvaltningen lyfter fram att möjlighet att arbeta kvar efter 67 år 

redan finns om medarbetaren och arbetsgivaren är överens. 

Förvaltningen konstaterar att intentionen i motionen är positiv, men 

ser svårigheter i att Stockholms stad som enda arbetsgivare ges en 

annan avgångsskyldighet än den som regleras i lagen om 

anställningsskydd och gäller hela arbetsmarknaden. 

Hägersten-Liljeholmens stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i 

ett tjänsteutlåtande från 1 april 2015. 

Dnr 61-2015-1.5.1 

 

Förslag till beslut 
Jessica Jormtun m.fl. (MP), Eva Fagerhem m.fl. (S),  

Carita Stenbacka Tenezakis (V) och Lars Svärd m.fl. (M) föreslog att 

nämnden skulle besluta enligt förvaltningens förslag. 

Abit Dundar m.fl. (FP) lade fram ett förslag och föreslog att nämnden 

skulle ställa sig bakom det. 

Ordföranden förklarade överläggningen avslutad. 

 

Beslutsgång 
Ordföranden ställde förslagen mot varandra och fann att nämnden 

ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

 

Reservation 
Abit Dundar m.fl. (FP) reserverade sig mot beslutet till förmån för 

eget förslag. 

 

”1. Att rekommendera kommunstyrelsen att föreslå 

kommunfullmäktige bifalla motionen. 

2. Att i övrigt anföra följande: 
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Att förlänga arbetslivet och att göra det både möjligt och attraktivt för 

äldre anställda att stanna kvar på arbetsplatserna är avgörande för våra 

möjligheter att finansiera framtidens välfärd. Stockholms stad måste 

bidra till en arbetsmarknad som värderar erfarenheterna och 

kunskaperna hos äldre anställda samt där antalet arbetade timmar ökar 

då anställda som både kan och vill arbeta inte faller för åldersstrecket.  

Men som motionären anför är frågan om pensionsålder betydligt 

bredare än så. Stockholms stad har som offentlig arbetsgivare dels ett 

ansvar som en institution byggd på demokratiska värderingar att gå 

före och förändra diskriminerande normer på arbetsmarknaden, och 

dels ett ansvar gentemot skattebetalarna att leverera offentlig service 

med största möjliga effektivitet. Det är också ytterst en fråga om 

valfriheten för den anställde att själv välja när hen vill gå i pension. 

Allt detta talar för att Stockholms stad bör verka för att låta stadens 

anställda arbeta kvar längre, om de så vill. Förslaget i motionen är 

ingalunda utopiskt utan förmodligen någonting som kommer att bli 

nödvändigt att genomföra förr eller senare. Genom att genomföra 

motionens förslag redan nu skulle staden skicka en tydlig signal om 

behovet av en förändrad och uppvärderad syn på våra mest erfarna 

anställda.” 

_____________________ 
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§ 13   

Riktlinjer för barnomsorg på obekväm arbetstid 
Yttrande till kommunstyrelsen 
Beslut 

Hägersten-Liljeholmens stadsdelsnämnd godkänner och överlämnar 

förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på remissen till 

kommunstyrelsen. 

 

Ärendet 
Förvaltningen delar i stort de synpunkter och förslag som 

framkommer i remissen. På en punkt skiljer sig förvaltningens 

uppfattning och det gäller hur snabbt en plats för barnomsorg på 

obekväm tid ska erbjudas. Gällande regelverk medger inte att den som 

har behov av omsorg på obekväm arbetstid får förtur till förskolan. 

För att möjliggöra större likvärdighet är det också angeläget att se 

över finansieringen av verksamheten och tydligöra ansvarsfördelning 

då familjer har barn i både skola och förskola som har behov av 

omsorg på obekväm arbetstid. 

 

Hägersten-Liljeholmens stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i 

ett tjänsteutlåtande från 27 mars 2015. 

Dnr 151-2015-1.5.1 

 

Förslag till beslut 
Jessica Jormtun m.fl. (MP), Eva Fagerhem m.fl. (S) och  

Carita Stenbacka Tenezakis (V) föreslog att nämnden skulle besluta 

enligt förvaltningens förslag. 

Abit Dundar m.fl. (FP) och Lars Svärd m.fl. (M) lade fram ett förslag 

och föreslog att nämnden skulle ställa sig bakom det. 

Ordföranden förklarade överläggningen avslutad. 

 

Beslutsgång 
Ordföranden ställde förslagen mot varandra och fann att nämnden 

ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

 

Reservation 
Abit Dundar m.fl. (FP) och Lars Svärd m.fl. (M) reserverade sig mot 

beslutet till förmån för eget förslag. 

 

”Att delvis godkänna förvaltningens förslag. 

 

Att avstyrka avsnitt 3.1 i förslaget till riktlinjer, om omsorg i 

lokalbaserad verksamhet. 
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Att därutöver anföra följande. 

Familjer som har ett behov av barnomsorg på obekväm arbetstid ska 

ha tillgång till detta. Riktlinjerna bör tydliggöra rätten till denna 

omsorg samtidigt som vi behöver skapa bättre förutsättningar för 

likvärdighet i tillgången till omsorg samt säkerställa att omsorgen 

håller en hög kvalitet. Det är viktigt att beslutet om barnomsorg på 

obekväm arbetstid föregås av en individuell prövning och där barnets 

behov av kontinuitet, trygghet och utveckling får stå i fokus. 

 

Stadsledningskontoret genomförde 2013 en kartläggning som visade 

att antalet ansökningar om barnomsorg på obekväm arbetstid var 

relativt begränsat. Det har under de senaste åren handlat om ungefär 

160-170 barn i hela Stockholms stad. Kartläggningen visade vidare att 

antalet avslagsbeslut i stadsdelarna var få samt att huvuddelen 

berodde på till exempel förändringar i föräldrarnas schema eller att 

familjen flyttat.  

 

I de stadsdelar där föräldrar beviljats barnomsorg på obekväm 

arbetstid hade de flesta vid den kartlagda tidpunkten en lösning där 

barnskötare kom hem till familjen på natten istället för att barnen 

skulle sova över på nattis.  

 

För många av dessa är det ett rätt stort ingrepp i barnets och familjens 

rutiner att barnet i stället regelbundet ska sova på nattis istället för i 

hemmet. Den föreslagna förändringen av riktlinjerna riskerar att bli en 

kännbar försämring för barn och föräldrar med behov av omsorg på 

obekväm arbetstid och vi vill avstyrka den förändringen.” 

 

Ersättaryttrande 
Hans Tjernström (C) instämde i reservationen från (FP) och (M) som 

sitt ersättaryttrande. 

_____________________ 
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§ 14   

Valfriheten inom äldreomsorgen 
Yttrande till kommunstyrelsen 

Beslut 
Hägersten-Liljeholmens stadsdelsnämnd godkänner och överlämnar 

förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på remissen till 

kommunstyrelsen. 

 

Ärendet 
I en motion föreslås att kommunstyrelsen beslutar att 

stadsdelsnämnderna upphör med ideologiskt motiverad 

kommunalisering av boenden och andra verksamheter inom 

äldreomsorgen samt att förutsättningarna för att öka mångfalden och 

den enskildes valfrihet utreds. 

Förvaltningen anser att det är viktigt att säkerställa att alla 

verksamheter inom äldreomsorgen håller en god kvalitet. 

Förvaltningen har ingen egen åsikt om driftsform.   

Hägersten-Liljeholmens stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i 

ett tjänsteutlåtande från 17 mars 2015. 

Dnr 115-2015-1.5.1 

 

Förslag till beslut 
Jessica Jormtun m.fl. (MP), Eva Fagerhem m.fl. (S) och Carita 

Stenbacka Tenezakis (V) föreslog att nämnden skulle besluta enligt 

förvaltningens förslag. 

Abit Dundar m.fl. (FP) och Lars Svärd m.fl. (M) lade fram ett förslag 

och föreslog att nämnden skulle ställa sig bakom det. 

Ordföranden förklarade överläggningen avslutad. 

 

Beslutsgång 
Ordföranden ställde förslagen mot varandra och fann att nämnden 

ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

 

Reservation 
Abit Dundar m.fl. (FP) och Lars Svärd m.fl. (M) reserverade sig mot 

beslutet till förmån för eget förslag. 

”Att bifalla motionen och därutöver anföra: 

Stockholms äldre blir allt friskare och lever längre. Det är ett gott 

tecken för en stad som ska ha höga ambitioner. Alla har rätt till en bra 

äldreomsorg som ges efter ens egna önskemål och behov. Det finns 

ingen anledning till att stockholmare ska tas ifrån inflytande över sina 
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livsval bara för att man blir äldre. Människor växer med frihet och 

självbestämmande oavsett ålder. När det uppstår ett vårdbehov på 

ålderns höst är det upp till Stockholm stad att erbjuda en högkvalitativ 

omsorg utifrån såväl individuellt behov som önskemål. 

Det är en viktig utgångspunkt i en stad som väljer att fortsätta 

fokusera på mångfald och valmöjligheter med olika sorters driftformer 

inom omsorgen. Den valfrihet som präglar Stockholm ska även 

fortsättningsvis leda till bättre kvalitet och tillgänglighet. 

Kvalitet är inte återkommunaliseringar av ideologiska skäl. Kvalitet är 

att verksamheter oavsett driftform anpassas efter höga mål och 

individuella behov.” 

 

Ersättaryttrande 
Hans Tjernström (C) instämde i reservationen från (FP) och (M) som 

sitt ersättaryttrande. 

_____________________ 
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§ 15   

Införandet av en kontinuitetsbonus inom hemtjänsten 
Yttrande till kommunstyrelsen 

Beslut 
Hägersten-Liljeholmens stadsdelsnämnd godkänner och överlämnar 

förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på remissen till 

kommunstyrelsen. 

 

Ärendet 
I en motion föreslås att en kontinuitetsbonus införs inom hemtjänsten.  

Förvaltningen delar motionärens synpunkt om att det är viktigt med 

kontinuitet i hemtjänsten och att det skapar bra förutsättningar för en 

god omsorg och trygghet när den enskilde får träffa samma personal. 

Förvaltningens uppfattning är att hög personalkontinuitet ska 

prioriteras av alla hemtjänstutförare. I socialtjänstlagen och i stadens 

avtal med privata aktörer liksom i stadens överenskommelse med 

kommunala hemtjänstutförare framgår också att kontinuitet är ett 

kvalitetskrav. 

Hägersten-Liljeholmens stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i 

ett tjänsteutlåtande från 9 mars 2015. 

Dnr 119-2015-1.5.1 

 

Förslag till beslut 
Jessica Jormtun m.fl. (MP), Eva Fagerhem m.fl. (S) och  

Carita Stenbacka Tenezakis (V) föreslog att nämnden skulle besluta 

enligt förvaltningens förslag. 

Abit Dundar m.fl. (FP) och Lars Svärd m.fl. (M) lade fram ett förslag 

och föreslog att nämnden skulle ställa sig bakom det. 

Ordföranden förklarade överläggningen avslutad. 

 

Beslutsgång 
Ordföranden ställde förslagen mot varandra och fann att nämnden 

ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

 

Reservation 
Abit Dundar m.fl. (FP) och Lars Svärd m.fl. (M) reserverade sig mot 

beslutet till förmån för eget förslag. 

”Att bifalla motionen. 

Kontinuitet inom personalen i hemtjänsten är en viktig faktor för att 

stadens äldre som är i behov av hjälp i hemmet ska känna en trygghet. 

Att ha många olika medarbetare från hemtjänsten som kommer och 
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går i det egna hemmet är något som kan skapa oro och otrygghet för 

alla men i synnerhet för äldre personer. 

Att som motionären föreslår införa en bonus som premierar en 

kontinuitet är ett bra steg för att öka trygghetskänslan och ge 

förutsättningar för att en relation skapas mellan den som är i behov av 

hjälp och de som ger hjälpen. 

Att sedan utforma ett förslag med exakta former för hur bonusen ska 

utformas är något som äldreförvaltningen bör få i uppdrag att utreda 

närmare. Det är viktigt att höja ambitionerna för högre kvalitet i 

äldreomsorgen.” 

 

Ersättaryttrande 
Hans Tjernström (C) instämde i reservationen från (FP) och (M) som 

sitt ersättaryttrande. 

_____________________ 
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§ 16   

Protokoll från pensionärsrådet 

Beslut 
Hägersten-Liljeholmens stadsdelsnämnd har tagit del av 

pensionärsrådets synpunkter och lägger protokollet till handlingarna. 

 

Ärendet 
Anmäldes protokoll från pensionärsrådets sammanträde 21 april 2015. 

_____________________ 
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§ 17   

Protokoll från rådet för funktionshinderfrågor 

Beslut 
Hägersten-Liljeholmens stadsdelsnämnd har tagit del av synpunkterna 

från rådet för funktionshinderfrågor och lägger protokollet till 

handlingarna. 

 

Ärendet 
Anmäldes protokoll från rådet för funktionshinderfrågor 16 april 

2015. 

_____________________ 
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§ 18   

Protokoll från förvaltningsgruppen 

Beslut 
Hägersten-Liljeholmens stadsdelsnämnd lägger protokollet  

till handlingarna. 

 

Ärendet 
Anmäldes protokoll från förvaltningsgruppen 14 april 2015. 

_____________________ 
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§ 19   

Färdtjänstens samåkning måste förbättras 
Skrivelse från pensionärsrådet 

Beslut 
Hägersten-Liljeholmens stadsdelsnämnd lade skrivelsen till 

handlingarna. 

 

Ärendet 
Efter möte med stadsdelsnämndens gruppledare 19 mars 2015 ombads 

pensionärsrådet skriva ner i punktform hur färdtjänstens samåkning 

måste förbättras. Dnr 170-2015-1.2.5 

 

Eva Fagerhem (S) lyfte fram att alla gruppledare i stadsdelsnämnden 

ansvarar för att ta med frågan till sina respektive partigrupper i 

landstinget. 

_____________________ 
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§ 20   

Förteckning över inkomna skrivelser 

Beslut 
Hägersten-Liljeholmens stadsdelsnämnd lägger anmälan till 

handlingarna. 

 

Ärendet 
Följande skrivelser anmäldes till stadsdelsnämnden: 

 
Förslag för miljön i Gröndal - bryggor, utegym och 
konstgräs 

(rubricerat som medborgarförslag) 

Inkom 24 mars 2015, dnr 152-2015-1.2.3 

Förvaltningens svar biläggs daterat 26 mars 2015. 

 
Dela upp trottoaren från Liljeholmen mot Gröndal 

Skapa ett system med ideella kontaktpersoner till 

ensamkommande flyktingbarn 

(rubricerade som medborgarförslag) 

Inkom 25 mars 2015, dnr 163-2015-1.2.3 

Översänt till trafikkontoret och socialförvaltningen. 

 
Sidobyte för parkering på Puckgränd och 
Broddgränd 

(rubricerat som medborgarförslag) 

Inkom 7 april 2015, dnr 168-2015-1.2.3 

_____________________ 
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§ 21   

Anmälan av tjänstemannabeslut 

Beslut 
Hägersten-Liljeholmens stadsdelsnämnd lägger sammanställningen av 

tjänstemannabeslut till handlingarna. 

 

Ärendet 
Anmäldes tjänstemannabeslut fattade enligt delegationsordningen. 

Dnr 12-2015-1.1 

_____________________ 
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§ 22   

Nämndens och förvaltningens frågor 

Månadsrapport för mars  
Lars Wennberg informerade och besvarade frågor om 

månadsrapporten för mars 2015. Dnr 125-2015-1.2.1 

 

Verksamhetsbesök 
Maria Mannerholm inbjöd nämnden till verksamhetsbesök 29 maj. 

Inbjudan delades ut och mejlas till nämnden. 

 

Juridik för förtroendevalda 
Maria Mannerholm påminde om utbildningen i juridik för 

förtroendevalda på 28 april. 

 

Balanslista över inkomna skrivelser från nämnden 
Anmäldes balanslista över inkomna skrivelser från nämnden 2015. 

 

Rapporter för kännedom i pärm 
- Rapport om socialtjänstens kontakter med vuxna med 

missbruksproblem under oktober 2014 

Socialnämnden 24 mars 2015, § 13 

- Drogförebyggande arbete i staden 2015  

Inriktning för Trestad2.1 samt tilldelning av medel för lokalt 

preventivt ANDT-arbete  

Socialnämnden 24 mars 2015, § 16 

- Rapport om avtalsuppföljning 2014 

Socialnämnden 24 mars 2015, § 17 

- Lägesrapport budget- och skuldrådgivning i Stockholms stad 

Socialnämnden 24 mars 2015, § 12 

- Rapport om PRIO-medel till barn och unga 2012-2014 

Socialnämnden 24 mars 2015, § 9 

- Rapport om PRIO-medel för vuxna med psykisk 
funktionsnedsättning 2012-2014 

Socialnämnden 24 mars 2015, § 8 

- Hemlösa personer i Stockholms stad 25 september 2014 

Socialnämnden 16 april 2015, § 11 

- Undersökning av parkmark i Stockholms stad Redovisning av 
genomförd undersökning 
Miljö- och hälsoskyddsnämnden 18 mars 

_____________________ 
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§ 23   

Upphandling parkskötsel, barmarksrenhållning och 
vinterväghållning på parkmark 
Tilldelningsbeslut 

Beslut 
1. Hägersten-Liljeholmens stadsdelsnämnd utser Svevia AB, 

organisationsnummer 556768-9848, som utförare av parkskötsel, 

barmarksrenhållning och vinterväghållning på parkmark. 

 

2. Stadsdelsdirektören ges i uppdrag att teckna avtal för tiden  

1 oktober 2015 till och med 30 september 2018 med möjlig 

förlängning på samma villkor i två plus två år. 

 

3. Paragrafen justeras omedelbart. 

 

Ärendet 
En ny upphandling av parkskötsel har genomförts då nuvarande avtal 

upphör 30 september 2015. I detta ärende lämnas förslag till 

tilldelningsbeslut. 

 

Hägersten-Liljeholmens stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i 

ett tjänsteutlåtande från 23 mars 2015. 

Dnr 129-2014-2.2.1    

 

Jäv 
Johan Faxér (MP) deltog inte i handläggningen i detta ärende på 

grund av jäv. 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

_____________________ 
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§ 24   

Gemensam ramavtalsupphandling av missbrukarvård 
Godkännande av förfrågningsunderlag 
 
Beslut 
1. Hägersten-Liljeholmens stadsdelsnämnd godkänner 

förfrågningsunderlaget för upphandling av insatser i form av 

behandlingshem, boenden och öppenvård för personer med 

missbruk. 

 

2. Stadsdelsnämnden uppdrar åt förvaltningschefen på 

socialförvaltningen att fatta tilldelningsbeslut och teckna avtal 

med valda utförare.  

 

3. Stadsdelsnämnden ger förvaltningschefen på socialförvaltningen 

mandat att å nämndens vägnar besluta om: 

 partsbyte (parts rättigheter och skyldigheter får överlåtas på 

annan) samt underteckna avtal om partsbyte 

 förlängning av avtal och uppsägning av avtal 

 mindre justeringar av avtal 

 

4. Paragrafen justeras omedelbart. 

 

Ärendet 
Hägersten-Liljeholmens stadsdelsnämnd beslutade 20 november 2014 

att vidaredelegera genomförande av upphandling av missbrukarvård 

till socialförvaltningen. Förfrågningsunderlaget ska beslutas på varje 

av de i upphandlingen ingående nämnderna. Det nuvarande avtalet 

upphör 31 december 2015. Förfrågningsunderlag är utarbetat 

tillsammans med en referensgrupp bestående av chefer och 

verksamhetskunniga representanter från stadsdelsförvaltningar och 

Enheten för hemlösa. 

 

Hägersten-Liljeholmens stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i 

ett tjänsteutlåtande från 20 mars 2015. 

Dnr 503-2014-2.2.1   

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

_____________________ 
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§ 28  

Anmälan av sociala delegationens protokoll 

Beslut 
Hägersten-Liljeholmens stadsdelsnämnd lägger protokollet till 

handlingarna. 

 

Ärendet 
Anmäldes protokoll från 9 april 2015 

_____________________ 


